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PROTOKÓŁ Nr  25/2021 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
które odbyło się 14 września 2021 roku, o godz. 1400 

 
Przewodnicząca Komisji  –  Marzena Murawska 
Protokolant            - Joanna Kosior 
 
  
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie, w którym uczestniczyło 7 radnych oraz 
zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Informacja o przebiegu budżetu powiatu radomskiego oraz bo kształtowaniu się WPF za I 

półrocze 2021 roku w działach dotyczących prac Komisji. 
 

2. Sprawozdanie z wykonania planu finansowego Powiatowego Instytutu Kultury za I 
półrocze 2021 roku. 
 

3. Informacja o wynikach egzaminów i naborze do szkół średnich. 
 
4.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Informacja o przebiegu budżetu 
powiatu radomskiego oraz bo kształtowaniu się WPF za I półrocze 2021 roku w działach 
dotyczących prac Komisji. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska przedstawiła przygotowaną informację. 
I tak strona dochodowa: 

Dział  801 – oświata i wychowanie 73,0%. Na planowaną kwotę 492.107,72 złotych, 
zrealizowano 359.253,79 złote. Na przekroczenie wskaźnika realizacji dochodów w stosunku 
do wskaźnika upływu czasu wpłynęło głównie 100%-we przekazanie dotacji na realizację 
projektu „Posiłek w szkole i w domu” oraz na zakup podręczników, materiałów edukacyjnych 
lub materiałów ćwiczeniowych w ZS w Pionkach i SOSW w Chwałowicach, jak również 
wyższe niż założono wykonanie dochodów z tytułu sprzedaży zboża przez CKZiU w 
Chwałowicach, 

W dziale 854 – edukacyjna opieka wychowawcza na planowaną kwotę 201.960 
złotych, zrealizowano 86.956,59 złotych, tj. 43,1%. Dochody w tym dziale pochodzą głównie 
z opłat za posiłki wnoszonych przez rodziców, bądź opiekunów prawnych wychowanek 
przebywających w Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Wierzbicy oraz opłat za 
wyżywienie i zakwaterowanie wychowanków w Specjalnym Ośrodku Szkolno – 
Wychowawczym w Chwałowicach. Realizacja poniżej wskaźnika upływu czasu wynika z 
prowadzenia zdalnego nauczania i nieprzebywania uczniów w internacie w SOSW w 
Chwałowicach. 

W dziale 926 - kultura fizyczna na planowaną kwotę 581.000 złotych, zrealizowano 
6.026,30 złotych, tj. 1,0%. Dochody w tym dziale pochodzą ze zwrotu wraz z odsetkami 
części dotacji przekazanej w 2020 roku dla Klubu Sportowego. Nie wpłynęły natomiast 
dochody z dotacji z państwowego funduszu celowego na finansowanie lub dofinansowanie 
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kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek sektora finansów 
publicznych na remont sal gimnastycznych przy Centrum Kształcenia Zawodowego i 
Ustawicznego w Pionkach i Zespole Szkół w Pionkach, boiska wielofunkcyjnego i bieżni 
prostej długości 80m przy Liceum Ogólnokształcącym w Iłży, w związku z przyznaniem 
dofinansowania w wysokości 50% z programu realizowanego przez Ministerstwo Sportu pn. 
„Sportowa Polska – Program rozwoju lokalnej infrastruktury sportowej - Edycja 2020”. 
Dotacja zostanie przekazana na podstawie wniosku w II półroczu. 

 
Strona wydatkowa: 
 

W dziale 801 – oświata i wychowanie planowane wydatki w kwocie 37.289.078,58 
złotych, wykorzystane zostały w 41,3%, tj. w kwocie 15.406.796,98 złotych. W ramach tego 
działu finansowane jest utrzymanie siedmiu jednostek oświatowych i zadania inwestycyjne. 
Niższa realizacja wydatków w tym dziale wynika głównie z niewielkiego wykonania wydatków 
majątkowych (11,4%), w ramach których realizowane jest 8 zadań, w tym 3 są w tracie 
realizacji, a pozostałe będą wykonane w II półroczu. Na planowaną kwotę 8.727.345 złotych, 
wykorzystano 994.105,26 złotych. Niższe jest również wykonanie wydatków w zakresie 
funduszu wynagrodzeń osobowych wraz z pochodnymi w związku z absencją chorobową 
pracowników i niewypłacania dodatków uciążliwych oraz za trudne warunki pracy  
w związku ze zdalnym nauczaniem w szkołach. 
 

W dziale 854 – edukacyjna opieka wychowawcza planowane wydatki w kwocie 
8.237.207 złotych, wykorzystane zostały w 48,5%, co stanowi kwotę 3.992.604,59 złote. 
Niższe wykonanie wydatków w stosunku do wskaźnika upływu czasu wynika głównie z 
niepełnej realizacji wydatków na wynagrodzenia, w związku z przebywaniem pracowników na 
zwolnieniach lekarskich i korzystaniem przez nich z zasiłku opiekuńczego na dzieci do lat 
ośmiu. Niższa jest również realizacja wydatków rzeczowych, głównie w zakresie zakupu usług 
remontowych i zakupu żywności. W niewielkim stopniu wykorzystano również wydatki 
majątkowe na zadaniu pn. „Budowa boiska szkolnego wielofunkcyjnego wraz z ogrodzeniem 
przy MOW w Wierzbicy”, w ramach których sfinansowano aktualizację dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej. Roboty budowlane przewidziane są na II półrocze. 

 
W dziale 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego planowane wydatki w 

kwocie 873.441 złotych, wykorzystane zostały w 26,7%,tj. w kwocie 233.338 złotych. Na 
obniżenie wskaźnika realizacji wydatków wpłynęło głównie niskie przekazanie dotacji dla 
gmin (10,8%) na organizację imprez kulturalnych o zasięgu powiatowym oraz odwołanie bądź 
przełożenie części imprez na II półrocze w związku z trwającym w Polsce stanem epidemii. 
Ponadto w czerwcu br. zwiększony został plan wydatków w Powiatowym Instytucie Kultury w 
związku z rozszerzeniem działalności, więc wydatkowanie środków nastąpi w II półroczu. Brak 
jest również realizacji wydatków majątkowych na zadaniu pn. „Rewitalizacja zabytkowego 
parku w Jedlance”. Przedsięwzięcie zostało zakwalifikowane do dofinansowania przez 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Zakończenie realizacji zadania zaplanowano na IV 
kwartał 2021 roku. 
 

W dziale 926 – kultura fizyczna planowane wydatki w kwocie 1.193.023 złote, 
wykorzystane zostały w 11,6%, tj. w kwocie 137.920 złotych. Na niski wskaźnik realizacji 
wydatków wpłynęło niewielkie wykonanie w ramach zadania inwestycyjnego pn. „Remont sal 
gimnastycznych przy Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Pionkach i Zespole 
Szkół w Pionkach, boiska wielofunkcyjnego i bieżni prostej długości 80m przy Liceum 
Ogólnokształcącym w Iłży”. Natomiast w 82,4% przekazano dotacje na dofinansowanie zadań 
zleconych do realizacji organizacjom pozarządowym prowadzącym działalność pożytku 
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publicznego w zakresie kultury fizycznej. Wykonanie wydatków w powyższym zakresie 
wynika z kalendarza powiatowych imprez sportowych. Natomiast realizacja ww. zadania 
inwestycyjnego będzie kontynuowana  w dalszej części roku. 
 
 
   Powiedziała, że Wieloletnią Prognozę Finansową łącznie z prognozą długu 
sporządzono zgodnie z art. 227 ustawy o finansach publicznych na okres roku budżetowego i 
4 kolejne lata do 2025 roku włącznie. 
Wykonanie w I półroczu wyniosło 927.535,15 złotych tj. 49,1%, w tym  
na projekcie „comMUNity” – 1.033,50 złotych, „Praktyki w Hiszpanii szansą rozwoju 
zawodowego” – 209.318,22 złotych, „Zielone na europejskim rynku pracy” – 305.939,63 
złotych, „Europejskie praktyki uczniów Czerwonego krokiem do kariery” – 150.689,86 
złotych, „Szansa dla Ciebie” – 94.541,15 złotych, „You Have No Right To Bully Me” – 
6.106,50 złotych. Projekty  są realizowane z  harmonogramu takiego jaki był pisany do umów. 
Jeśli chodzi o zadania inwestycyjne to „Remont sali gimnastycznych przy Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Pionkach i Zespole Szkół w Pionkach i budowa boiska 
wielofunkcyjnego i bieżni prostej długości 80m przy Liceum Ogólnokształcącym w Iłży” na 
planowaną kwotę 1.113.673 zł zrealizowano wydatki w kwocie 72.570.00 zł czyli 6,5 % to 
zadanie będzie zrealizowane w II półroczu w całości. Podobnie jest przy budowie i rozbudowie 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Chwałowicach  na kwotę 6.684.390.00 zł 
w I półroczu zrealizowano wydatki w kwocie 916.110.00 zł czyli 13,7%, inwestycja jest w 
toku. Budowa boiska szkolnego wielofunkcyjnego wraz z ogrodzeniem przy MOW w 
Wierzbicy o kwotę 401.332 złote, jeszcze rewitalizacja zabytkowego parku 28 tys. zł. 
Poinformowała o zadłużeniu powiatu z tytułu kredytów na dzień 30 czerwca 2021 roku wynosi 
9.887.500 złotych i stanowi 5,46% planowanych dochodów ogółem. 
 
Pytań i uwag nie było. 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożoną Informację o 
przebiegu budżetu powiatu radomskiego oraz bo kształtowaniu się WPF za I półrocze 2021 
roku w działach dotyczących prac Komisji. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Sprawozdanie z wykonania planu 
finansowego Powiatowego Instytutu Kultury za I półrocze 2021 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji Marzena Murawska zapoznała członków komisji z załączonym 
sprawozdaniem: 
Powiatowy Instytut Kultury (PIK), samorządowa instytucja kultury Powiatu Radomskiego, 
został powołany uchwałą nr 261/XXIV/2020 Rady Powiatu w Radomiu z dn. 27 listopada 2020 
r. Siedzibą Powiatowego Instytutu Kultury jest miasto Iłża, a terenem jego działania - obszar 
Powiatu Radomskiego. PIK działa w oparciu o ustawy z 25 października 1991 r. 
o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej (Dz. U. z 2020 r., poz. 194), ustawy 
z dnia 27 czerwca 1997 r. o bibliotekach (Dz. U. z 2019 r., poz. 1479) i Statutu nadanego przez 
Radę Powiatu w Radomiu. Siedziba Instytutu mieści się przy ul. Jakubowskiego 5, w budynku 
należącym do Powiatu a użytkowanym przez PIK na zasadzie umowy użyczenia. Trwają prace 
zmierzające do wyposażenia PIK w ww. nieruchomość, zgodnie z par. 5 uchwały 
261/XXIV/2020 Rady Powiatu w Radomiu z dn. 27 listopada 2020 r. Przedmiotem działania 
Powiatowego Instytutu Kultury jest głównie: 
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a) organizowanie i prowadzenie działalności kulturalnej w Powiecie Radomskim oraz 
promowanie kultury; 
b) prowadzenie Powiatowej Biblioteki Publicznej; 
c) prowadzenie inkubatora organizacji pozarządowych. 
Instytut działa od 4 stycznia br. Do 4 maja obowiązki p.o. dyrektora Instytutu pełnił Tomasz 
Bartos (powołany uchwałą Zarządu Powiatu Radomskiego nr 447/2020 r. z dn. 30.12.2020 r.; 
odwołany uchwałą Zarządu Powiatu Radomskiego nr 519/2021 z dn. 15.04.2021 r.), od 4 maja 
- Renata Metzger (powołana uchwałą nr 520/2021 Zarządu Powiatu Radomskiego z dn. 
15.04.2021 r.).   

Głównym źródłem dochodów Powiatowego Instytutu Kultury jest dotacja podmiotowa 
przeznaczona na działalność statutową, otrzymujemy również od Organizatora dotacje celowe 
na organizację wskazanych zadań. Uzyskane  przychody ze sprzedaży, w całości przeznaczane 
są na działalność statutową, i utrzymanie Instytutu.  

PRZYCHODY 
1. Dotacje od organizatora w I połowie 2021r. stanowiły 67% przychodów ogółem. W I połowie 

2021r. Powiatowy Instytut Kultury otrzymał dotację podmiotową na działalność bieżącą 
w wysokości 130 000,00zł, oraz dotację na działalność biblioteki w wysokości 30 000,00 zł. 
Łącznie kwota otrzymanych dotacji wyniosła – 160 000,00zł. 

2. Ogółem przychody ze sprzedaży (z wynajmów pomieszczeń biurowych, lokali mieszkalnych 
oraz pokoi noclegowych) wyniosły w I półroczu 2021r. 78 908,88zł co stanowi 47% planu 
rocznego. Przychody ze sprzedaży stanowią 33% ogółu wykonania przychodów.  
Ogółem przychód w pierwszym półroczu 2021r. wyniósł 238 908,88zł i stanowi 36% planu 
rocznego. 

KOSZTY 
1. Osobowy fundusz płac wykonany został w 32% planu rocznego i wyniósł 86 811,13zł. Na 

2021r. struktura organizacyjna Powiatowego Instytutu Kultury zakłada 11 etatów. Na 
30.06.2021r zatrudnienie wyniosło 3,5 etatu tj. o 7,5 etatu mniej niż zakłada struktura 
organizacyjna PIK.  

2. Ubezpieczenia społeczne z osobowego funduszu płac w I półroczu 2021r. od pracowników 
zatrudnionych na podstawie umowy o prace wyniosły 16 863,01zł, co stanowi 31% rocznego 
planu.  

3. Inne świadczenia na rzecz pracowników z osobowego funduszu płac w I półroczu 2021r. 
wyniosły1 258,50zł i stanowiły 6% rocznego planu. 

4. Bezosobowy fundusz płac. Pozycja ta ujmuje również  wypłacone wynagrodzenia z tytułu 
umów o dzieło i umów zleceń zawieranych przy realizacji imprez organizowanych przez PIK. 
W I połowie 2021r. był to koszt w kwocie 7 586,00zł i stanowił on 24,5% rocznego planu. 

5. Ubezpieczenia społeczne z bezosobowego funduszu płac w I półroczu 2021r. wyniosły 
1 016,96zł, stanowi to 50% rocznego planu.  

6. Delegacje  wyniosły w I półroczu 225,13zł.  i jest to 3% rocznego planu.  
7. Pozostałe koszty w I półroczu 2021r. wyniosły 74 009,22zł, i stanowiły 36% planu rocznego. 

Przeznaczone są na organizację zadań statutowych, zużycie materiałów, energię elektryczną, 
usługi , remonty bieżące, podatki i opłaty, ubezpieczenia majątku oraz wiele innych kosztów 
związanych z utrzymaniem i funkcjonowaniem Instytutu. 
Pierwsze miesiące 2021 r. upłynęły na pracach administracyjno- organizacyjnych. Normalny 
tryb działania komplikowała sytuacja związana z pandemią i wprowadzonymi w związku z nią 
obostrzeniami. Stąd niższe, niż wynikałoby to z proporcjonalnego wydatkowania, 
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wykorzystanie środków na wynagrodzenia czy świadczenia na rzecz pracowników, delegacje. 
Obecnie trwa kompletowanie fachowej kadry, zatrudnienie zwiększy się w drugim półroczu br.  

Podobnie z wydatkowaniem środków z bezosobowego funduszu płac. Planowane są przez nas  
bardziej intensywne działania w drugiej połowie roku.  

Wszystkie działania związane z dotacjami celowymi realizowane będą w II półroczu br. Także 
W II półroczu odbędą się zakupy sprzętu komputerowego jak i bieżące remonty i naprawy. 
Działania w tym zakresie poprzedzone muszą być dokładną analizą potrzeb i rozpoznaniem 
rynku, by jak najlepiej wydatkować środki publiczne.   

Przychody z działalności bieżącej w I półroczu 2021 r. wyniosły 238 908,88 zł co stanowi 36 % 
planu rocznego, natomiast koszty w I połowie 2021roku wyniosły 187 769,95zł. I stanowiły 
28% planowanych kosztów rocznych.  

Przychody z tytułu zwiększonej dotacji podmiotowej od Organizatora, w związku 
z planowanym rozwojem Instytutu, zostały określone uchwałą Rady POWIATU  NR 
353/XXXII/2021 z dn.18 czerwca br.  

Powiatowy Instytut Kultury w I półroczu 2021r. osiągnął zysk w wysokości 51 138,93zł.  
Instytut nie posiada wymagalnych zobowiązań handlowych oraz zobowiązań  publiczno-
prawnych. Wszystkie swoje zobowiązania regulujemy terminowo. 
Nie posiadamy również należności wymagalnych, i innych należności od odbiorców.  
Płynność finansowa Powiatowego Instytutu jest zachowana.  
 
Pytań i uwag nie było. 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożone Sprawozdanie z 
wykonania planu finansowego Powiatowego Instytutu Kultury za I półrocze 2021 roku. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Informacja o wynikach egzaminów i 
naborze do szkół średnich. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że jeśli chodzi o egzaminy 
zawodowe to w: 
 ZS w Iłży zdało 19 uczniów- nie zdał 1, 
Technikum – do egzaminu praktycznego przystąpiło 104 osoby w tym 16 nie zdało, 
ZS w Pionkach - do egzaminu praktycznego przystąpiło 94 osoby w tym 35 nie zdało,  
CKZiU Pionki- 22 osoby, 2 nie zdały 
Technikum – 201 osób przystąpiło a nie zdało 11. 
 
Zdawalność matur kształtuje się na poziomie 98% a przedstawiała się następująco: 
LO w Iłży – 98,5% zdawalności 
LO Pionki- 100% zdawalności, 
ZSP w Iłży – 100% zdawalności, 
ZS w Pionkach – 72% zdawalności, 
CKZiU Pionki – 85% zdawalności. 
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Rekrutacja: 
LO w Iłży – 62 uczniów, utworzono 3 oddziały, 
ZS w Iłży – 43 uczniów, 2 klasy 
ZS w Pionkach przyjętych 64 uczniów do 2 oddziałów 
CKZiU w Pionkach do technikum przyjęto 70 uczniów – powstaną trzy klasy i d o szkoły 
branżowej I stopnia jest 32 uczniów czyli 1 klasa. 
Nabór jest minimalnie mniejszy niż w zeszłym roku. 
Powiedział, że w przyszłym roku o czym wiele razy mówił pan Starosta wchodzą w pierwszy 
dołek. On będzie jeszcze nie tak znaczący jak ten co będzie za dwa lata. 
Poinformował, że Starosta otrzymał pismo od pani Ewy Mąkosy Dyrektor Zespołu Szkół i 
Placówek w Chwałowicach informujące, o nieprawidłowościach Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego. 

 
Wicestarosta Radomski Krzysztof Kozera powiedział, że cieszy go, że w Pionkach w liceum 
zwiększyła się liczba uczniów, w którym od wielu lat pozostawało raczej w spadku. Uważa, że 
na ten wzrost miały wpływ działania podjęte w ubiegłym roku przez Zarząd Powiatu odnośnie 
zwiększenia środków na dodatkowe godziny, które były na wniosek rodziców i nauczycieli 
wprowadzone. Jeśli jest takie nieschematyczne działanie w stosunku do szkoły reakcja na 
problemy, które w niej występują to widać efekty. W tej chwili ta szkoła będzie miała 
polepszoną bazę jeśli chodzi o salę gimnastyczną. Można powiedzieć, że w najbliższym czasie 
kryzys zostanie zażegnany, oby tak w innych szkołach miało to miejsce zwłaszcza w 
perspektywie niżu demograficznego i wskaźników, że będzie tych uczniów znacznie mniej. 
Dlatego, trzeba podejmować działania od utartych standardów, żeby jak najmniej dokładać do 
szkół. 
 
Radna Małgorzata Klocek zapytała, ile teraz ogółem jest dziewcząt w MOW?. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że JEST około 40 
dziewcząt.  
 
Radny Tadeusz Osiński powiedział, że demografia układa się falami, po wojnie był wyż 
demograficzny, potem II pokolenie, średnio tak co 20 lat, koniec 60 –tych lat, 80-tych itd. W 
tym roku jest 2006 rocznik. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że to nie jest słuszne bo to 
nie jest sinusoida. Tego typu zdarzenia można było obserwować do lat 80-tych. Teraz jest 
tendencja spadkowa i można ją tylko lekko spłaszczyć. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że to katastrofa, 20 lat, brak zarządzania, 
nadzoru, wizji, kompletny paraliż jeśli chodzi o pomysł na oświatę. Już dziś nie było by liceum 
w Pionkach, MOW-u w Wierzbicy, w Chwałowicach same problemy, dalej były by koszty, 
brak pomysłu, decyzji, wizji. Cieszy się, że jest dobry czas dla Powiatu Radomskiego, w którym 
demografia, gdyby była lepsza to było by jeszcze lepiej, ale gdyby porównywali demografię 
sprzed trzech lat dzisiaj, to dziś jest gorsza niż trzy lata temu, a za dwa lata będzie gorsza niż 
dziś, niż dwa lata temu  a mimo to mają pomysł bo Specjalna Szkoła w Chwałowicach, gdzi4e 
już dziś zaprasza wszystkich 6 października na otwarcie tej szkoły i Szkoła Specjalna w 
Pionkach, która dziś ma 82 dzieci niepełnosprawnych i ponad 30 dzieci objętych 
wspomaganiem. To jest ogromna szansa dla Powiatu, ma nadzieję, że już w tym i przyszłym 
roku będą realizować inwestycję. To jest wizja, odwaga, a przez ostatnie 20 lat była polityka 
białej flagi braku wizji, decyzji , tak to wyglądało. 
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Radny Tadeusz Osiński powiedział, że Starosta w tamtych latach był Wicestarosta i doskonale 
wie, że w tamtych czasach było ponad 3 tysiące dzieci w szkołach powiatowych, a sytuacja 
zmienia się bardzo dynamicznie. Dodał, że wychwala swoje zasługi , ale jego obowiązkiem jest 
reagować dynamicznie, żeby dostosować w przypadku malejącej liczby uczniów jednostki do 
sytuacji , która istnieje w danym czasie. Zapytał co zrobił przez trzy lata jak był Wicestarostą?. 
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka odpowiedział, że to na jego wniosek została powołana 
Szkoła Specjalna w Pionkach i dzięki temu, to był  krótki czas, kiedy cokolwiek w Powiecie 
tworzyli. Dziś ma ona swój renesans, rozkwit. Dodał, że również na jego wniosek powstał 
Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy w Wierzbicy. 
 
 
Po dyskusji Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie przyjęli Informację o wynikach 
egzaminów i naborze do szkół średnich. 
 

 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad – Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk poinformował, że wpłynęło pismo od pani 
Ewy Mąkosy Dyrektor Zespołu Szkół i Placówek w Chwałowicach informujące, że w dniu 31 
sierpnia 2021 roku został sporządzony protokół przekazania majątku CKZiU. Trwająca 
weryfikacja tego dokumentu nakazuje stwierdzić, że majątek Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego został przekazany w stanie niekompletnym.  

Dodatkowo do szkoły spływają od różnych podmiotów pisma, które informują 
o zaniedbaniach w realizacji zadań wobec nich.  

Wszystko to wymusiło sporządzenie raportu otwarcia który obrazuje stan dokumentów 
i majątku na dzień 10 września w podstawowych wadliwych kwestiach. 
Najważniejsze braki i nieprawidłowości:  

1. Urząd Skarbowy w Lipsku i Starachowicach – brak przekazanych elektronicznych 
dokumentów PIT 11 sporządzonych za rok 2020 dla pracowników; 

2. Energia PGE, telefonia  ORANGE – wypowiedzenie, przez dyrektora CKZiU, umów 
ze skutkiem na dzień 31 sierpnia 2021 roku, bez poinformowania o tym fakcie obecnych 
struktur ZSiP, co skutkowało2 września 2021 roku próbą odcięcia prądu oraz telefonów 
w budynku szkoły i internatu.  

3. Agencja Rynku Rolnego – brak identyfikacji działek, wezwanie obecnego dyrektora do 
wyjaśnienia nieprawidłowości. 

4. Sieć komputerowa – nie działająca, co spowodowało utrudnienia w pracy nowego 
podmiotu i po dzień dzisiejszy utrudnia realizację zadań  

5. Komputery, których wartość określono na ponad 300 tysięcy złotych przejęte zostały 
bez twardych dysków, co wymusiło konieczność likwidacji, na którą organ prowadzący 
już wyraził zgodę.   

6. Monitoring wizyjny zainstalowany na terenie CKZiU w stanie uniemożliwiających 
jakiekolwiek skorzystanie z kamer i rejestratora. 

7. Straż Pożarna – brak wykonania decyzji wydanej w roku 2018 nakazującej montaż 
zaworu odcinającego dopływ gazu w razie pożaru. Brak informacji od dyrektora 
CKZiU. Wiadomość otrzymana od Straży Pożarnej.  
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8. Zbiornik paliwa na terenie gospodarstwa – brak zabezpieczeń przeciwpożarowych 
i oznakowania miejsca tego zbiornika.  

9. Maszyny rolnicze: 
a. Traktor – brak dokumentu zakupu i dowodu rejestracyjnego. 

10. Ubezpieczenia – zawarte w maju i lipcu 2021 roku dotyczące majątku i sprzętu (np. 
upraw rolnych, samochodu, traktorów, kombajnu), dedykowane poszczególnym 
składnikom mienia, nie zostały zawarte w pakiecie i zsumowane i obecnie dają ponad 
10 tys. składkę roczną. 

11. Mieszkańcy – nieuregulowane sprawy garaży, poboru wody oraz opłat za energię.  
12. Sprawy kadrowe: 

a. nieprawidłowo naliczane staże, co skutkuje nieprawidłowościami w wyliczeniu 
wysługi (w ślad za tym nagród jubileuszowych) przejętych przez Zespół Szkół 
i Placówek pracowników. Weryfikacja dokonana u kilku osób wskazuje na 
zawyżoną wysługę i tym samym zbyt wcześnie wypłacone nagrody 
jubileuszowe; 

b. brak indywidualnych kart wynagrodzeń (zaniedbanie sięga kilkunastu lat 
wstecz), w przyszłości oznacza trudność  w sporządzeniu dokumentówi.Rp7 

13. Dokumenty księgowe: 
a. Dokumentacja księgowa stanowiła luźny stos papierów złożony w kartonie; 

sposób przekazania uniemożliwia skorzystanie bez wcześniejszego 
uporządkowania – stan obrazuje załączone zdjęcie.  

14. Wykasowana (wcześniej dostępna na komputerach dyrektora i kierownika ds. szkolenia 
zawodowego) dokumentacja dotycząca kwalifikacyjnych kursów zawodowych. 

15. Pieczątka dyrektora Gierasińskiego – nie została przekazana do likwidacji. 
16. W dniu 09 września br. (czwartek) Pan Marek Gierasiński zlikwidował dostęp do strony 

internetowej szkoły czym uniemożliwił komunikację kursantów poprzez platformę 
Team`s. Należy zaznaczy , iż wcześniej będąc dyrektorem CKZiU nie przekazał do dnia 
31 sierpnia 2021 r. kluczy internetowych, loginów etc. koniecznych do komunikowania 
się uczestników kursów zawodowych z kierownictwem przekształconej placówki. 
Podkreślenia wymaga fakt, że nie miał żadnego prawa wykonywania tej czynności po 
dniu 31 sierpnia 2021 r. 

 
Powiedział, że otrzymuje telefony z zapytaniem dlaczego zostały zlikwidowane kursy. One nie 
zostały zlikwidowane, nie wie kto takie informacje rozsiewa, one są kontynuowane te które 
zostały rozpoczęte. Szkoła zmienia swój charakter a tworzenie nowego kursu kwalifikacyjnego 
w chwili kiedy nie było pewności kto będzie z ramienia szkoły kierownikiem kształcenia 
praktycznego było by nonszalancją i zagrożeniem. Trudno było planować i rozwijać kursy 
zawodowe. 
 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 25 posiedzenie 
o godz.15:10. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Joanna Kosior                                                                          Marzena Murawska 


